
PROTOKÓŁ NR XXXVII/2021 
z trzydziestej siódmej sesji Rady Gminy Świdnica  

w dniu 24 listopada 2021 r. 
 

W dniu 24 listopada 2021 r. w Gminnym Ośrodku Kultury w Świdnicy przy ul. Ogrodowej Nr 
37 odbyła się trzydziesta siódma sesja Rady Gminy Świdnica. Obrady rozpoczęto 24 listopada 
2021 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 19:39 tego samego dnia. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski otworzył trzydziestą siódmą sesję 
Rady Gminy Świdnica. Przywitał wszystkich przybyłych na sesję oraz tych uczestniczących 
online radnych, sołtysów, pracowników urzędu oraz mieszkańców. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poinformował, że obrady sesji są transmitowane  
i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Ponadto nagranie będzie 
udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Gminy.  

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. Obecni: 

1. Jan Bitka 
2. Marek Bursztyn 
3. Danuta Janek 
4. Dorota Kaczmarek 
5. Lidia Kocąka  
6. Tomasz Marczewski 
7. Daniel Mazurkiewicz 
8. Wioletta Mazuro 
9. Beata Pańtak 
10. Barbara Rogozińska-Klocek 
11. Teresa Sygut 
12. Adam Szreder 
13. Maria Tarczewska-Sierko 
14. Karol Wiler  
15. Błażej Woźniak 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził kworum zdolne do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 

 
 
Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica zapytał o uwagi do porządku obrad, który został 
przesłany radnym poprzez system e-sesja. Uwag nie wniesiono. 

Porządek obrad XXXVII sesji Rady Gminy Świdnica przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Gminy z dnia 27 października 2021 r. 



4. Sprawozdanie Wójta o jego pracach w okresie międzysesyjnym.  
5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Informacja z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych. 
7. Wolne wnioski i informacje.  
8. Interpelacje i zapytania radnych.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2021 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021 -

2030. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, podatku leśnego i 

podatku od nieruchomości w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia 
wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt oraz maksymalnej 

wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku prowadzonym przez Gminę Świdnica. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej 

Gminnego Żłobka w Świdnicy oraz nadania jej statutu. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji gminnej jednostki budżetowej – Gminnego Ośrodka 

Sportu i Rekreacji w Świdnicy. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka Kultury w Świdnicy. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Świdnica. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, wyznaczania inkasentów, wynagrodzenia za inkaso oraz terminów płatności 
dla inkasentów. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za 
pojemnik. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi  
z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 

22. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Gminy z dnia 27 października 2021 r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica zapytał radnych o ewentualne uwagi do protokołu  
z XXXVI sesji Rady Gminy Świdnica. W związku z tym, że żadnych uwag nie wniesiono, 
protokół został przyjęty przez aklamację. 
 
Ad. 4 Sprawozdanie Wójta o jego pracach w okresie międzysesyjnym. 
 

Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 



 
Ad 5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poinformował, że prowadził galę wręczenia gminnych 
stypendiów naukowych. W okresie międzysesyjnym spotkał się z panią wójt w sprawie 
prowadzenia „Wigilii gminnej” oraz ze świdnickim sztabem WOŚP w sprawie organizacji  
w tradycyjnej formie Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Odbył również spotkanie  
z przewodniczącym sekcji wędkarskiej w Świdnicy panem Mateuszem Brodzikiem w sprawie 
przeprowadzenia przyszłorocznych zawodów wędkarskich. Przewodniczący obiecał pomóc  
w organizacji tej imprezy. 

 

Ad.6. Informacja z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Marczewski poinformował, że do biura rady wpłynęły 
informacje z Urzędu Skarbowego dotyczące nieprawidłowości w oświadczeniach majątkowych 
radnych. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7. Wolne wnioski i informacje.  

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica powitał nowego sołtysa sołectwa Grabowiec panią 
Wiolettę Mazuro. Pogratulował wyboru oraz złożył życzenia. 

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego poinformowała, że 
została zakończona budowa drogi gminnej w Drzonowie. W imieniu mieszkańców 
podziękowała za tą inwestycję. Jednocześnie zgłasza, że przy budowie tej drogi została 
zdewastowana droga powiatowa w kierunku Trzebuli. Prace naprawcze zostały już podjęte. 
Poprosiła wójt o zajecie stanowiska w tej sprawie. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz potwierdziła, że doszło tam do nieporozumienia 
i droga powiatowa została w pewien sposób zniszczona. Wykonawca był już na miejscu razem 
z pracownikami. W spotkaniu uczestniczyła pani sołtys Drzonowa. Wszystko zostało 
wyjaśnione i prace naprawcze już trwają. 

Sołtys wsi Drzonów Elżbieta Noga powiedziała, że nie było tego pana, miał być od rana, ale ze 
względu na to by zrobić to w jeden dzień, to będzie od jutra. W spotkaniu uczestniczył również 
inspektor ze Starostwa Powiatowego. 

Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorów Bogumiła Hajdasz przekazała w imieniu Zarządu 
Stowarzyszenia Artystyczna Szansa serdeczne podziękowania dla dyrekcji Gminnego Ośrodka 
Kultury w Świdnicy w związku z organizacją imprezy p.n. „Drugie śniadanie z kulturą”, które 
odbyło się przy zalewie świdnickim.  
Poinformowała, że podczas wyjazdu do Koźli musiała przejechać drogą powiatową Świdnica-
Letnica. Powiedziała, że nie mamy dróg, nie mamy chodników, ścieżek rowerowych. Chciałaby 
zwrócić uwagę na kawałek chodnika w stronę strażnicy. Tam z województwa nikt nie 
przychodzi, a starsi mieszkańcy mają problem z przejściem po tym chodniku. 



Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz odpowiedziała, że jest po spotkaniu z dyrektorem 
Zarządu Dróg Wojewódzkich. Po spotkaniu zostało również wysłane pismo w sprawie tego 
chodnika i nawierzchni. Jest zapewnienie, że w przyszłorocznym budżecie zostanie ujęte to 
zadanie. Budżet nie jest jeszcze uchwalony, ale padło zapewnienie, że wykonane zostanie to  
w ramach remontu bieżącego. 

Radna Dorota Kaczmarek zapytała, czy wiadomo kiedy ruszy komunikacja ZKP do 
pozostałych miejscowości? Mieszkańcy czekają już dosyć długo, Letnica i pozostałe wioski nie 
są skomunikowane i brakuje dojazdu w niedzielę, a w tygodniu jest coraz mniej tych 
autobusów.   
Zapytała również, czy Regionalna Izba Obrachunkowa wystawiła już końcowy protokół  
w ramach kontroli dotyczącej dojazdów w czasie pandemii i gdzie można poznać wyniki 
kontroli.  

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz odpowiedziała, że jeżeli chodzi o kontrolę 
Regionalnej Izby Obrachunkowej to radni otrzymali protokół i wystąpienie pokontrolne. W 
sprawie komunikacji miejscowości wspomnianych przez radą to komunikacja realizowana jest 
przez podmiot zewnętrzny PKS. Kurs są uszczuplane. Związek Powiatowo-Gminny 
współpracuje z ZKP aby uruchomić kursy Lipno, Grabowiec, Koźla i Letnica. Natomiast 
problemem jest brak kierowców. Nabory są ogłaszane, ale oferty składają osoby bez 
doświadczenia. 

Radny Jan Bitka zgłosił, że przy wjeździe z drogi nr 27 w ulicę Komarnicką w Wilkanowie jest 
bardzo duże i stare drzewo. Jeden z konarów już się złamał w czasie burzy. Drzewo wymaga 
pilnej interwencji.  

Radny Adam Szreder zapytał o kontynuację inwestycji w Letnicy - chodnik w ciągu drogi 
powiatowej. Został zakończony trzeci etap i na pewnym odcinku zrobiło się bezpiecznej. 
Stowarzyszenie i sołectwo złożyli kolejny wniosek do Powiatu Zielonogórskiego o kontynuację 
tej inwestycji. Zostało zawnioskowane, by chodnik doprowadzić do końca wsi i zakończyć już 
inwestycje w Letnicy, by można było przejść do innych miejscowości. W budżecie nie widzi 
dotacji dla Powiatu Zielonogórskiego, a dobrze wiemy, że Starosta Powiatu palcem nie kiwnie 
jeżeli gmina po prostu nie dołoży do tej inwestycji. Nie chce powtarzać jaki to jest ważny temat 
dla mieszkańców. Apeluje i pyta, dlaczego nie ma pieniędzy w budżecie na przyszły rok. 
Sprawa została uzgodniona, pani wójt podpisała się pod wnioskiem do Starosty Powiatu 
Zielonogórskiego. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz odpowiedziała, że trudno powiedzieć, jak będzie 
wyglądał budżet Starostwa, natomiast jeżeli nie będą to jakieś ogromne, znaczne koszty, to w 
trakcie budżetu spróbujemy z przesunięć stworzyć coś na kształt tego zadania. Zobaczymy co 
odpowie Powiat Zielonogórski. Zgadza się, że pismo podpisała, ale nie było mowy o kwocie, 
ponieważ dzisiaj nie wiadomo jaki będzie kosztorys tego odcinka, który pozostał do zrobienia. 
Sprawa wyjaśni się w ciągu roku lub po uchwaleniu budżetu powiatu. 

Radny Adam Szreder powiedział, że z tego co wie, to Starosta Powiatu zaplanował pieniądze 
na chodniki na terenie powiatu zielonogórskiego. Gmina, która zaplanuje to w budżecie i która 
gmina się zgłosi, tam będzie inwestycja. Nie chciałby doprowadzić do sytuacji, w której nie 
zgłosimy swojego zapotrzebowania, a inne gminy zgłoszą zainteresowane tego typu 
inwestycjami i w powiecie z kolei nie będzie pieniędzy. Jeżeli będzie przerwa roczna, nie 



zrobimy tego w przyszłym roku, chociaż kolejnego etapu, jeżeli nie zgłosimy zapotrzebowania, 
nie potwierdzimy środków finansowych w budżecie, to starosta po prostu tego nie wykona. 

Radny Powiatu Zielonogórskiego Adam Jaskulski poinformował, że jest po rozmowie  
z wicestarostami powiatu zielonogórskiego. Powiedzieli oni, że na razie nie ma przewidzianej 
Letnicy, jak gmina uchwali jakąś kwotę, to się do tego odniesie powiat. Radny proponuje, żeby 
jednak gmina jakąkolwiek kwotę zapisała i wtedy będzie walczył żeby drugą złotówkę do 
każdej złotówki powiat dołożył.  

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz powiedziała, że spróbuje się spotkać ze Starostą 
Powiatu Zielonogórskiego i może uda się coś wynegocjować. Dwa lata z rzędu środki były  
w znacznej wysokości, więc może uda się w mniejszym zakresie, żeby gmina to zadanie 
zrealizowała w przyszłorocznym budżecie. 

Radny Adam Szreder powiedział, że może być to krótszy odcinek, ale żeby tego nie zostawić, 
bo może to spowodować, że w ogóle w następnych latach nie będzie kontynuowane. 
Zostawianie w połowie tego chodnika, w połowie wsi, byłoby nieporozumieniem.  

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz odpowiedziała, że rozumie to i faktycznie tak 
powinno być, że rozpoczęte zadanie powinniśmy zakończyć. Natomiast wszyscy widzą jaki 
jest budżet i trzeba będzie się mocno zastanowić nad wszystkim. Powtórzyła, że spróbuje 
spotkać się ze starostą i zobaczymy jakie są rokowania i wtedy będą podejmowane działania. 

 Radny Powiatu Zielonogórskiego Adam Jaskulski powiedział, że rokowania są takie, że jeżeli 
gmina nie podejmie starań i nie zagwarantuje jakiejś kwoty, to starosta rozmawiać nie będzie. 
Odbyły się komisje, były rozmowy o budżecie na 2022 rok. Jutro jest sesja, na której budżet 
również będzie omawiany.  

Radny Adam Szreder powiedział, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej jest zadania 
dotyczące dokumentacji technicznej budowy dróg w Letnicy, budowa dróg w miejscowości 
Letnica, 150 tys., lata 2021-2022. Pani Skarbnik na komisjach wyjaśniła, że jak coś wypada z 
WPF na przyszły rok, bo w WPF-ie tego nie ma, trafia do budżetu. Natomiast w wykazie zadań 
inwestycyjnych tej pozycji nie ma. Były prowadzone rozmowy o tym zadaniu, o możliwości 
dofinansowania. Jeżeli tego zadania nie ma w budżecie, to trudno mówić mieszkańcom, że będą 
nowe ulice, nowe drogi. Radny powiedział, że nie upiera się przy tym, że ma być to cała 
Letnica, ale wydawało mu się, że zakres zadań został uzgodniony  i taki też został złożony 
wniosek przez mieszkańców, uchwalony na zebraniu wiejskim. Zapytał, czy ten wykaz 
inwestycyjny zostanie uzupełniony o te zadanie? 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz odniosła się do spotkania, w którym uczestniczył 
radny Szreder i radny Bitka. Uzgodnienia były takie, że środki które pojawią się dla gmin,  
w których były PGR-y, to wówczas zostanie złożony kolejny wniosek na Letnicę  
z pomniejszonym zakresem robót. Poprzedni wniosek opiewał na kwotę 5 milionów złotych. 
Jeżeli taki konkurs się pojawi, a prawdopodobnie będzie to przełom listopada i grudnia, to taki 
wniosek zostanie złożony. Na ten moment w projekcie budżetu ta pozycja się nie znalazła ze 
względu na brak środków finansowych.  

Radny Adam Szreder powiedział, że uważa, że to zadanie powinno zostać ujęte, bo później 
trudno realizować zadanie bez pozycji. Na temat budżetu będziemy rozmawiać za chwilę, bo 
za niecały miesiąc. Radny powiedział, że widzi tam pewne pozycje, z których można 



zrezygnować, bo najważniejsze jest zapewnienie podstawowych usług na właściwym poziomie 
dla mieszkańców, a niekoniecznie np. zastępowanie dotacji rządowych dotacjami gminnymi. 
Jeżeli są dotacje do deszczówki i są pieniądze centralne to uważa, że nie jest zasadne 
gwarantowanie 50000 ze środków gminy. Najważniejsze jest w tym momencie, by 
zagwarantować mieszkańcom jakieś godne warunki życia, bo to się dzieje w naszej gminie, nie 
tylko w Letnicy, to już wszyscy wiedzą jak wygląda, to jest zatrważające. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz powiedziała, że będziemy dyskutować nad 
projektem budżetu i wtedy będzie można składać wnioski i głosować. Jeżeli chodzi o program, 
to nie jest on jeszcze stworzony, wiec też nie jest pewne, że zostanie uruchomiony. Jak był 
tworzony program wymiany kopciuchów, to był również program rządowy, który w dużej 
mierze odciąża mieszkańca, jeżeli chodzi o koszty. Natomiast okazało się w drugim roku 
funkcjonowania, że pula 100000 złotych została wykorzystana maksymalnie i były jeszcze 
wnioski rezerwowe. Mamy jeszcze program Czyste powietrze i nie wyklucza mieszkańcom 
korzystanie z jednego jak i z drugiego programu, po to aby jak najszybciej zlikwidować 
kopciuchy, które w każdej miejscowości stanowią problem.  

Radny Adam Szreder powiedział, że tego nie kontestuje. Powiedział, że ma tylko mieszane 
uczucia w sprawie deszczówki, ponieważ jest wsparcie rządowe dosyć duże, więc zastępowanie 
środkami gminnymi jest nieuzasadnione.  
Radny powiedział, że chciałby jeszcze doprecyzować kwestie oświetlenia, o którym była mowa 
na komisjach Rady Gminy. Mieszkańcy pytają o oświetlenie, są zupełnie ciemne ulice jeżeli 
chodzi o Letnicę. W wykazie inwestycji jest 300000 złotych zaplanowane na inwestycje 
związane z nowym oświetleniem. Zapytał, czy Letnica jest brana pod uwagę, zgodnie  
z wnioskami jakie złożyli mieszkańcy podczas zebrania wiejskiego.  

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz poinformowała, że jest wpisana ogólna kwota  
z tego względu, że część dokumentacji jest jeszcze w opracowaniu i prawdopodobnie niektóre 
z nich nie zakończą się do końca grudnia, więc trzeba będzie przedłożyć aneks i dodatkowo 
wpisać do WPF-u. Natomiast w tym roku część oświetlenia w Letnicy jest wykonywana, więc 
pozwólmy aby w każdej miejscowości coś zrobić. Trudno powiedzieć czy chodzi tutaj  
o Letnicę, Buchałów, Grabowiec, czy Słone. Dokumentacje są w opracowywaniu i na dzień 
dzisiejszy nie można powiedzieć, które szybciej zostaną skończone i zostanie szybciej uzyskane 
pozwolenia na budowę. 

Radny Adam Szreder zapytał, w jakich miejscowościach są w opracowaniu te dokumentacje. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela mazurkiewicz odpowiedziała, że dotyczy to Grabowca, 
Buchałowa i prawdopodobnie Słonego. 

Radny Adam Szreder powiedział, że wniosek jest dość jasny i rozumie, że wniosek 
mieszkańców zostanie odrzucony. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz odpowiedziała, że tego nie powiedziała, 
powiedziała natomiast, że jest kwota ogólna i trudno dzisiaj rozstrzygać o tym, w której 
miejscowości oświetlenie powstanie. Podkreśliła, że w tym roku w Letnicy część oświetlenia 
została wykonana lub zostanie wykonana, więc też jest ślad inwestycji w tej miejscowości. 



Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Barbara Rogozińska-Klocek zapytała radnego Adama 
Szredera, co takiego zatrważającego dzieje się w naszej gminie, prosi o doprecyzowanie, bo to 
zabrzmiało (…) 

Radny Adam Szreder przerwał wypowiedź Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej i powiedział, 
żeby najlepiej radna przyjechała do Letnicy i wtedy można rozmawiać. Mówiąc o stanie dróg 
już od trzech lat, to ja mówię o czymś co ma miejsce, „ja sobie nie wymyślam pani radna, 
dziury, błoto. Ja czasami z takim, że tak powiem zadziwieniem słucham kiedy akurat pani radna 
wnosi o to żeby pozamiatać liście na ulicy. Natomiast u nas są pozapychane rowy, pozalewane, 
są dziury, ulice są zaniedbane kompletnie, tam nikt nie myśli o tym żeby grabić liście i zbierać, 
tylko myśli o tym, żeby zasypać jakąś dziurę, żeby można było przejechać”.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Barbara Rogozińska-Klocek powiedziała, że akurat ona 
nie wnioskowała o zagrabienie liści, tylko o naprawienie ubytków w ramach gwarancji. 

Radny Adam Szreder powiedział, że słyszał taki wniosek i szczerze był zdziwiony. Jeżeli radna 
chce zobaczyć o czym radny mówi, to zaprasza ją i jej pokaże i wtedy będzie można rozmawiać. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Barbara Rogozińska-Klocek odpowiedziała, że 
przyjedzie (…) 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica przerwał wypowiedzi radnych. Powiedział, że  
z początkiem kadencji były przygotowania do objazdu wszystkich sołectw i sprawdzenia stanu 
dróg. Powiedział, że udało mu się przejechać po wszystkich sołectwach i to o czym mówi radny 
Adam Szreder dotyczy sołectwa Świdnica, Letnica, Piaski, Grabowiec, Koźla, Radomia, 
Orzewo, Słone, Wilkanowo, Drzonów. Wszędzie są potrzeby. Zadaniem radnych i Gminy jest 
w miarę posiadanych środków i możliwości, realizować sumiennie, rzetelnie i skutecznie 
poszczególne zadania w poszczególnych sołectwach. 

Radny Adam Szreder powiedział, by zwrócić uwagę na procent dróg utwardzonych kostką, 
asfaltem, bądź innym twardym materiałem w poszczególnych miejscowościach. W Letnicy 
będzie to może ułamek, czyli każda droga gminna jest gruntowa, błotnista i dziurawa. Zapytał, 
ile procent dróg w Świdnicy jest utwardzonych asfaltem? Mówienie przez lata, że są potrzeby, 
nie jest rozwiązaniem problemu. Trzeba w końcu zwrócić uwagę na inne miejscowości.  

Przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel Mazurkiewicz powiedział, że trudno  
z własnych środków wszystko wyremontować, wykonać drogi. Swego czasu radni głosowali 
nad zaciągnięciem długu i emisją obligacji. Zapamiętał, że zarówno radny Adam Szreder i 
radna Dorota Kaczmarek nie zagłosowali za zaciągnięciem tego długu, tylko wstrzymali się od 
głosu. Trudno teraz oczekiwać, że skoro nie zagłosowali nad zaciągnięciem długu, żeby te 
środki jakąś pełną pulą szły do Letnicy. Pozostali radni wzięli na siebie tą odpowiedzialność i 
odpowiadają przed mieszkańcami za to, a trudno by ci radni kredytowali w tej chwili potrzeby 
Letnicy.  

Sołtys wsi Radomia Elwira Nadstoga zapytała co dalej z gazem. Może w gazetce zamieścić 
jakieś informacje dla mieszkańców.  

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz odpowiedziała, że szkoda, że niewielu 
mieszkańców przyszło na spotkanie w sprawie funduszu sołeckiego, bo te informacje wtedy 
były do przekazania. Wójt jest po rozmowach z firmą, która byłaby zainteresowana 
wykonaniem tego gazociągu. W 2022 roku przewidziany jest pierwszy etap budowy, tam gdzie 



jest już pozwolenie na Słone, a w 2023 koniec Słonego i cała Radomia. Jest już końcowa faza, 
jeżeli chodzi o projektowanie. Zostanie ogłoszony przetarg na pozostałą dokumentację  
i w przyszłym roku zostanie do końca zrobiona wraz z pozwoleniem na budowę. Urząd jest 
przygotowany do podjęcia uchwały w sprawie zaopatrzenia w tę energię, po to aby formalnie 
było można przekazać w drodze porozumienia dokumentację. 

Radny Marek Bursztyn zapytał, czy w projekcie budżetu została uwzględniona pomoc gminy 
dla Powiatu Zielonogórskiego dotycząca budowy ostatniego odcinka drogi między Drzonowem 
a Radomią, do drogi głównej. Są już zrobione dwa odcinki od drogi krajowej w kierunku 
Radomii i odcinek od Drzonowa w stronę Orzewa i pozostał odcinek pomiędzy. Jest tutaj 
analogiczna sytuacja – powiat nie wprowadzi do budżetu zadania, jeżeli nie będzie wiedział, że 
gmina również będzie partycypować. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz odpowiedziała, że zadanie raczej nie jest 
wprowadzone do budżetu. Powiat chce składać wniosek o dofinansowanie, więc trzeba 
przyjrzeć się sprawie.  

Radny Adam Szreder odniósł się do sprawy głosowania nad długiem, obligacjami dla Gminy 
Świdnica. Potwierdził, że wstrzymał się od głosu, ponieważ nie usłyszał i nie zobaczył wykazu 
inwestycji jakie będą realizowane z tych obligacji. Jeżeli chodzi o tak zwane kredytowanie, to 
odnosi wrażenie, że to mieszkańcy, którzy są niedoinwestowani kredytują innych, dlatego że 
od wynagrodzenia odprowadzany jest PIT, podatek dochodowy, a od tego podatku prawie 40% 
idzie do gminy. Jeżeli się przemnoży jaki jest dochód z PIT-u i podzieli przez mieszkańców 
gminy i pomnożył przez liczbę mieszkańców poszczególnych sołectw to otrzyma się średnio 
wartości jakie są z samego PIT-u dochodu w gminie, pomijając pozostałe podatki. Radny 
powiedział, że jak widzi różnicę 4-, 5- lub 6-krotną to odnosi wrażenie, że to mieszkańcy, którzy 
płacą podatki kredytują innych. Prosi o uczciwe podejście do tematu.  

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski powiedział, że nie mamy takich 
informacji, żeby stwierdzić, że ktoś kogoś finansuje, lepiej unikać takich porównań.  

Przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel Mazurkiewicz powiedział, że mieszkańcy 
każdej miejscowości tak samo odprowadzają podatki i składają się na budżet. Na dzisiaj jest to 
nieweryfikowalne i nie ma takiego systemu, który by wskazał ile i jaka miejscowość składa się 
na budżet. Operowanie na średnich wartościach jest obarczone dużym błędem.  

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz powiedziała, że budżet w tym roku w Letnicy, 
jeżeli chodzi o inwestycje wynosił ponad 283000 zł. 

Radny Adam Szreder powiedział, że jeżeli mówimy o zborze to jest to inwestycja gminna, nie 
tylko dla mieszkańców Letnicy. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz odpowiedziała, że nie mówi tylko o zborze, ale  
o budowie chodnika, kaplicy i budowie oświetlenia. 

Radny Adam Szreder powiedział, że chodzi mu o przyszły rok, obecnego roku się „nie czepia”. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz poinformowała o środkach finansowych jakie 
zostały przekazane na dane sołectwo – Buchałów 51 tys. zł, Drzonów ponad 800 tys. zł z racji 
budowy drogi, Grabowiec 140 tys. zł, Koźla 10 tys. zł, Lipno 10 tys. zł, Piaski 171 tys. zł, 



Radomia 11 tys. zł, Słone 27 tys. zł, Świdnica 43 tys. zł, Wilkanowo 2254000 zł. Nie można 
się zgodzić z tym, że Letnica jest pomijana i nie są dostatecznie realizowane inwestycje. 

Radny Adam Szreder powiedział, że chodzi mu o drogi. Poza tym należy odnosić to do 
wielkości miejscowości, ilości mieszkańców, ilości dróg. Dlatego najlepszym wskaźnikiem jest 
wyrażenie procentowe, czyli ilość dróg w danym sołectwie do ilość dróg zrobionych, 
wyremontowanych i wtedy jest pełen obraz sytuacji. „U nas, ja bym powiedział swobodnie, 
99% dróg jest po prostu w stanie katastrofalnym i tyle”.  

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz powiedziała, że zgadza się z radnym, tak jak w 
innych miejscowościach. Jeżeli chodzi o inwestycje drogowe są to największe inwestycje  
i najbardziej kosztowne, więc gminy nie stać na to, by w 100% finansować budowę dróg, jeżeli 
nie ma możliwości pozyskiwania środków zewnętrznych. Na ten moment jest możliwość 
ubiegania się o środki rządowe. Wniosek na ulicę Kosową w Wilkanowie składany był przez 
dwa lub trzy nabory. To nie jest tak, że gmina nie chce tego realizować, tylko gmina sama nie 
jest w stanie tak wielkich inwestycji zrealizować.  

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski dodał, że budżet którym 
dysponuje gmina, to nie tylko inwestycje, ale to także wydatki bieżące, zadania związane  
z utrzymaniem infrastruktury. 

Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorów Bogumiła Hajdasz zapytała, jak w gminie wygląda 
stan szczepień przeciw COVID-19. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Błażej Woźniak powiedział, że obecnie realizowania jest 
trzecia dawka szczepień. Zgłaszają się pojedyncze osoby. W gminie około 60% osób jest 
zaszczepionych, jest to stanowczo za mało. Pacjenci mogą telefonicznie rejestrować się na 
szczepienia dzwoniąc pod numer 989. Warunkiem przyjęcia trzeciej dawki jest to, że musi 
minąć 6 miesięcy od przyjęcia drugiej. Zachęcił wszystkich do zaszczepienia się.  

Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorów Bogumiła Hajdasz powiedziała, że chciałaby żeby to 
bardzo wybrzmiało, że popieramy szczepienia. Wtedy chronimy swoich bliskich, chronimy 
seniorów, dzieci. Poprosiła, by umieścić to w gazetce.  

Radny Karol Wiler powiedział, że podobno jest bezpłatna szczepionka na grypę sezonową i czy 
przychodnia w Świdnicy dysponuje nieograniczona ilością? 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Błażej Woźniak odpowiedział, że jest nadal kłopot  
z dystrybucją szczepionek. Pacjent musi szukać w aptekach. Szczepionki bezpłatne są, ale 
powyższej 75 roku życia.  

Radny Powiatu Zielonogórskiego Adam Jaskulski sprostował, że jest rozporządzenie, zgodnie 
z którym każdy obywatel po ukończeniu 18 raku życia ma prawo do bezpłatnego szczepienia 
przeciwko grypie. 

Radny Karol Wiler powiedział, że nieprzyjazny jest dostęp do rozkładu jazdy ZKP, że nie 
można wyszukać sobie połączenia. Jeżeli można coś w tej sprawie zrobić to o to prosi. Dodał 
również, że dalej stoi na stanowisku, że potrzebny jest przystanek PKP w Słonem. Tam 
wystarczy zrobić parking rowerowy i przy drożejącym paliwie, na pewno dolne Słone czy 
nawet z Radomii, można dojechać pociągiem do Zielonej Góry. 



Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz poinformowała, że gmina występowała już dwa 
razy z pismami zarówno do kolei jaki i do Urzędu Marszałkowskiego. Wpłynęła odpowiedź, 
że na liście rezerwowej jest uruchomienie przystanku w Słonem. Przewidziana jest 
prawdopodobnie inna lokalizacja. Pismo zostało przesłane do zaopiniowania do Urzędu 
Gminy. Wyraziła nadzieję, że za jakiś czas ten przystanek w Słonem powstanie. 

Radny Marek Bursztyn powiedział, że brak lewoskrętu na Radomie jest dalej zagrożeniem dla 
mieszkańców  Radomii i wszystkich tych co jeżdżą na Krosno Odrzańskie. Jest to taki temat, 
którym powinniśmy się zająć.  

Radny Powiatu Zielonogórskiego Adam Jaskulski nawiązał do XXXIV sesji Rady Gminy 
Świdnica. Padły tam pewne słowa, które uważa za nieuprawnione, niesprawiedliwe  
i krzywdzące. Jak powiedział również na XXXVI sesji, naruszały dobra osobiste. 
Poinformował, że kancelaria prawna, która go reprezentuje, próbowała załatwić sprawę 
polubownie. Nie było sprostowania i przeprosin, w związku z tym sprawa zostanie skierowana 
na drogę postępowania sądowego.   
Odniósł się również do prowadzonej dyskusji. Każdy z państwa radnych i sołtysów walczy  
o interes własnych miejscowości. Jedna wypowiedź „zwaliła z nóg”, że radni Letnicy niech się 
nie spodziewają środków skoro się wstrzymali od głosu. Tak to wybrzmiało. Warto czasami 
ugryźć się w język i przemyśleć co się mówi, ta wypowiedź była nie fajna. Dodał również, że 
będzie się starał uczestniczyć w sesjach Rady Gminy. Jako radny powiatowy będzie dalej robił 
to co robi. Przekaże, że jest wola i że te środki najprawdopodobniej będą, a pani wójt spotka 
się ze starostą i będzie prawdopodobnie rozmawiać już o jakiejś konkretnej kwocie. Zwrócił 
się do radnego Adama Szredera, by ten przekazał mailem wszystkim radnym ustalenia  
i rekomendacje komisji rozwoju z powiatu.  

Radny Adam Szreder poinformował, że dostał raport z komisji rozwoju i rekomendacje trafiły 
na Radę Powiatu. Przekaże te informacje pani wójt i wszystkim radnym. Raport jest 
optymistyczny i dotyczy praktycznie wszystkich miejscowości, tam gdzie są drogi powiatowe. 

Przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel Mazurkiewicz wyjaśnił, że nie powiedział, 
że w ogóle nie będą płynęły środki do Letnicy, tylko nie będą płynęły pewnie w takim 
strumieniu jakby sobie tego życzyli. To jest istotna różnica. Skoro nie biorą na siebie 
zobowiązań kredytowych Gminy, to dlaczego mieliby oczekiwać, że będą finansowane 
większe inwestycje. Mimo wszystko na pewno i tak będą finansowane w większej kwocie. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz przypomniała, że to z inicjatywy byłego wójta śp. 
Krzysztofa Stefańskiego i jej nastąpiła zmiana jeśli chodzi o finansowanie, współfinansowanie 
i współrealizowanie z powiatem różnych inwestycji, które do tej pory niekoniecznie były 
prowadzone na terenie gminy Świdnica. To od tej kadencji rozpoczął się strumień środków 
finansowych do powiatu, po to aby można było cokolwiek zrobić. Droga do Letnicy, Grabowca, 
Lipna i Koźli będzie współfinansowana z Gminą Świdnica, a dokumentacja projektowa, która 
jest przygotowywana jest finansowana w 100% ze środków mieszkańców gminy Świdnica. 

Radny Jan Bitka zapytał, czy kontynuowane są rozmowy z nadleśnictwem i czy są jakieś 
postępy. Zapiaszczanie i zamulanie nowej drogi jest nieuniknione. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz odpowiedziała, że nie udało się spotkać  
z nadleśnictwem. Planowane jest rozpoczęcie rozmów na początku przyszłego roku, tak aby do 
wiosny ten temat spróbować wspólnie rozwiązać.  



Radny Jan Bitka powiedział, że ulica Komarnicka na zakręcie jest pochylona w kierunku domu 
mieszkalnego, co powoduje zalewanie nieruchomości. Prosił wcześniej o podjęcie rozmów lub 
zgłaszania tej sytuacji. Tam trzeba powiększyć odpust tego otworu. Tam jest jedna studzienka, 
która jest zamulana i woda zalewa ten dom, a droga staje się nieprzejezdna.  

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz odpowiedziała, że jest to kolejna droga 
powiatowa i możliwe, że powiat oczekiwałby kolejnego wsparcia finansowego. Gmina nie jest 
w stanie wszystkiego współfinansować. Wysłano pisma, były również rozmowy  
z pracownikami powiatu. W przyszłym roku również będzie ten temat pilotowany  
i przypominany. Trudno powiedzieć, czy zostało zaplanowane to w budżecie powiatu, a taki 
wniosek został złożony. 

Radny Karol Wiler zaproponował, by Zakład Usług Komunalnych miał swoją stronę, w której 
byłyby bieżące informacje na przykład jak kompostować odpady, ile płacimy za wywóz śmieci. 
Jedna strona mogłaby być dla Gminnego Ośrodka Kultury. Mogłyby być to stałe działy w 
gazecie. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz dopowiedziała, że każdy kierownik referatu lub 
jednostki co miesiąc dostaje emaila z prośbą o przygotowanie materiałów do gazety. Zwróciła 
już wcześniej na to uwagę i powiedziała, że powinno to pójść w takim kierunku jaki pan radny 
wskazuje. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski poinformował, że sołtysi i radni 
mają wpływ na to jak będzie wyglądać gazeta, można zgłaszać pomysły i sugestie.  

Radna Danuta Janek poinformowała, że sołtysi co miesiąc dostają informację o tym, że jest 
możliwość zamieszczenia informacji w gazecie z terminem do kiedy należy takie informacje 
przesłać. 

Skarbnik Gminy Katarzyna Wybranowska poinformowała, że od niedawna jest możliwość 
umieszczania informacji dochodach i wydatkach naszej gminy na stronie „Na co idą moje 
pieniądze”. Każdy mieszkaniec może zobaczyć w jaka kwota wpływa z jego podatków do 
gminy, jaka część podatku. Można na tej stronie zobaczyć również jakie są ogółem wydatki, ile 
gmina dokłada. W przyszłym roku mieszkaniec będzie mógł przyjść do gminy i sprawdzić ile 
dane gospodarstwo wpłaca. Jeżeli przyniesie swój PIT będzie można sprawdzić ile płaci 
podatków i będzie można wyliczyć, ile z danego gospodarstwa rocznie wpływa do dochodów 
gminy, a jak duże są oczekiwania. Poprosiła, by przekazywać mieszkańcom, zwłaszcza nowym, 
by się meldowali w naszej gminie, bo to są dodatkowe środki dla gminy. Przy rozliczaniu 
rocznym powinni wskazywać kod miejscowości, gdzie mieszkają i wtedy są dodatkowe środki 
do budżetu gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski poprosił, by taka informacja 
znalazła się w najbliższym wydaniu gazety. Dodał, że na stronie internetowej Urzędu Gminy 
jest zakładka e-urząd, gdzie możemy sprawdzić, czy mamy coś do zapłacenia i jak wygląda 
konto zobowiązań.  

Skarbnik Gminy Katarzyna Wybranowska poinformowała o kondycji finansowej gminy. Nie 
chodzi o to, że coś jest źle gospodarowane i z czego wynika sytuacja, że gmina oszczędza i jest 
coraz mniej wpływów. To nie nasza wina, że państwo wprowadza nowe zasady. Planowane 2 
lata temu na ten rok wpływy z PIT były na kwotę około 11 milionów, a w tej chwili będzie 8,5 



miliona złotych. Do oświaty było dokładane 36%, 40%, teraz dokładane jest 50%. Nie wynika 
to z wydawania pieniędzy i złego zarządzania, tylko sytuacja w kraju, Nowy Ład, COVID -19 
wpłynęły na kondycje wszystkich samorządów i te są po prostu słabe. Porównując do innych 
samorządów, to w naszej gminie i tak jest dużo inwestycji. Nie należy się dziwić, że będzie 
podwyżka odpadów. 4 lata temu gmina za odpady płaciła 800000 zł, 3 lata temu 1200000, w 
zeszłym roku 2 000000 zł, a w tym roku 3500000 zł. Jeżeli wszyscy mieszkańcy zapłacą to 
będzie kwota 2200000 zł. Z podatków i oszczędności trzeba dołożyć 1400000 zł, które można 
by było przeznaczyć na drogi, na oświetlenie. Ta sytuacja nie jest spowodowana złym 
zarządzaniem. Gmina dalej jest w dobrej sytuacji, tylko nie będzie można już oszczędzać na te 
inwestycje, ponieważ nie będzie z czego. Trzeba będzie dopłacać do mieszkańca, bo takie są 
decyzje państwa.  

Sołtys wsi Letnica Małgorzata Jagoda powiedziała, że ma spostrzeżenia związane z transmisją 
obrad sesji. Osoba, która ogląda obrady, może nie wiedzieć kto zabiera głos i jakie ta osoba ma 
stanowisko. Zaproponowała, by przewodniczący rady przedstawiał osoby, które zabierają głos 
na sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnicy Tomasz Marczewski poinformował, że od następnej 
sesji będzie przedstawiał osoby, które chcą zabrać głos. 

 

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych.  

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poinformował, że do biura rady nie wpłynęła żadna 
interpelacja oraz zapytanie. Zapytał obecnych radnych, czy ktoś chciałby złożyć interpelację.  
Nikt z obecnych nie złożył interpelacji ani zapytania. 

 

Przerwa. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2021 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca  Komisji skarg, wniosków i petycji Beata Pańtak poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 8 głosach „za”, 1 „przeciw”, 4 „wstrzymujące się” i braku 2 
głosów. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt  
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2021 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, 
Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, 
Błażej Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler 
 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXVII/252/2021 została 
przyjęta przez Radę Gminy Świdnica. 

 

Ad. 10.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2021 -2030. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca  Komisji skarg, wniosków i petycji Beata Pańtak poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 2 głosach „wstrzymujących się” i braku 1 głosu. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt  
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021 -2030. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, 
Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, 
Błażej Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler 
 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXVII/253/2021 została 
przyjęta przez Radę Gminy Świdnica. 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, podatku 
leśnego i podatku od nieruchomości w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz 
określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 



Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca  Komisji skarg, wniosków i petycji Beata Pańtak poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy braku 1 głosu. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt  
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, podatku leśnego i podatku 
od nieruchomości w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości 
wynagrodzenia za inkaso.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej 
Woźniak 
 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXVII/254/2021 została 
przyjęta jednomyślnie przez Radę Gminy Świdnica. 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca  Komisji skarg, wniosków i petycji Beata Pańtak poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 1 głosie „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się” i braku 1 głosu. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt  
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 



Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, 
Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
PRZECIW (1) 
Adam Szreder 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Dorota Kaczmarek 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXVII/255/2021 została 
przyjęta przez Radę Gminy Świdnica. 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca  Komisji skarg, wniosków i petycji Beata Pańtak poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 2 głosach „wstrzymujących się” i braku 1 głosu. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt  
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, 
Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Dorota Kaczmarek, Adam Szreder 
 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXVII/256/2021 została 
przyjęta przez Radę Gminy Świdnica. 

 



Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt oraz 
maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku prowadzonym przez 
Gminę Świdnica. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca  Komisji skarg, wniosków i petycji Beata Pańtak poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy braku 1 głosu. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt  
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt oraz maksymalnej 
wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku prowadzonym przez Gminę Świdnica. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej 
Woźniak 
 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXVII/257/2021 została 
przyjęta jednomyślnie przez Radę Gminy Świdnica. 

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia jednostki 
budżetowej Gminnego Żłobka w Świdnicy oraz nadania jej statutu. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca  Komisji skarg, wniosków i petycji Beata Pańtak poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy braku 1 głosu. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. 

Radny Adam Szreder powiedział, że składał zapytanie dotyczące kosztów funkcjonowania 
żłobka i przedszkola i czy pani skarbnik przygotowała te informacje. 

Skarbnik Gminy Katarzyna Wybranowska odpowiedziała, że te informacje zostaną przekazane 
na emaila. 

Przewodniczący zamknął dyskusję. 



W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej 
Gminnego Żłobka w Świdnicy oraz nadania jej statutu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej 
Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXVII/258/2021 została 
przyjęta jednomyślnie przez Radę Gminy Świdnica. 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji gminnej jednostki budżetowej – Gminnego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Świdnicy. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca  Komisji skarg, wniosków i petycji Beata Pańtak poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 6 glosach „za”, 3 głosach „przeciw”, 2 głosach „wstrzymujących 
się” i braku 4 głosów.  

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały.  

Radny Adam Szreder poinformował, że podczas komisji radni długo dyskutowali na temat 
zasadności likwidacji jednostki organizacyjnej Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji. 
Przedstawione zostało uzasadnienie. Radny powiedział, że nie może się zgodzić z tymi 
argumentami, które zostały przytoczone. Powiedział, że brał udział w początkowym okresie 
tworzenia ośrodka i wie z jakich powodów ta instytucja powstała. Odniósł się do uzasadnienia, 
w którym wymieniono szereg zadań, które nie były realizowane  przez GOSiR, m.in. 
rehabilitacja ruchowa, profilaktyczna i usprawniająca, nie prowadzone były działania związane 
z wypożyczaniem sprzętu sportowego, turystycznego, nie była prowadzona naprawa tego 
sprzętu. 
 
Salę obrad opuściła przewodnicząca Komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych, 
sportu i rekreacji Lidia Kocąka. 
 
Radny Adam Szreder powiedział, że w statucie stosuje się zawsze metodę jakby rozszerzającą 
i jeżeli wójt nie zabezpiecza środków i narzędzi do wykonywania tych zadań, to trudno te 
zadania wykonywać. W uzasadnieniu pominięto zadania, które GOSiR wykonuje. Są to zadania 
takie jak: prowadzenie hali sportowej, która dobrze funkcjonuje i przynosi jakieś dochody, 
administrowanie Zalewem Świdnickim, utrzymywanie pewnej bazy sportowej (boisko  
w Słonem i przy ulicy Sportowej). Radny poinformował, że na komisjach proponował, żeby 
ośrodek wzmocnić o to żeby zadbał również o bazę rekreacyjną na terenie poszczególnych 



sołectw, czyli o boiska gminne. GOSiR podjął się nowych projektów takich jak Lubuska Baza 
Turystyczna. Gmina pozyskała kwotę 40000 zł dofinansowania. To pole kempingowe trzeba 
będzie utrzymywać i administrować. Będzie realizowany projekt tematycznego placu zabaw, 
siłowni plenerowej i strefy wypoczynku przy Zalewie Świdnickim oraz organizacja szlaku 
pieszo-rowerowego Letnica-Świdnica. Baza się rozwija i będzie wymagała utrzymania. Dwa 
parki: w Letnicy i w Świdnicy, same nie będą się działy te rzeczy, rośliny trzeba będzie 
utrzymać, kosić trawę, prowadzić wszelkie działania pielęgnacyjne. Padło szereg argumentów 
merytorycznych, które przemawiały za tym aby ten ośrodek utrzymać. Radny powiedział, że 
ma uzasadnione podejrzenie, że nie może dojść do połączenia Gminnego Ośrodka Sportu  
i Rekreacji z Gminnym Ośrodkiem Kultury, Odczytał uzasadnienie prawne do wyroku 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztyna z  20  sierpnia 2020 roku, który utrzymał 
w mocy rozstrzygnięcie nadzorcze wojewody, w kwestii połączenia zadań związanych ze 
sportem i rekreacją i zadań związanych z kulturą. 
 
Radny Adam Szreder powiedział, że biorąc pod uwagę okoliczności całej sprawy, argumentację 
merytoryczną, jak również fakt zagrożenia uchylenia tej uchwały, wydaje się bezpodstawne, 
niecelowe i nieuzasadnione podjęcie uchwały o likwidacji Gminnego Ośrodka Kultury, gdyż 
uchwała o przyjęciu nowego statutu dla Gminnego Ośrodka Kultury zostanie 
najprawdopodobniej przez wojewodę uchylona. Stanowi to obrazę prawa i radny uważa, że 
likwidacja ośrodka sportu i rekreacji to jest też obraza dotychczasowych dokonań środowiska 
samorządowego w Gminie Świdnica.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski odniósł się do słów odnośnie 
procedury. Uchwała jest procedowana jak wszystkie inne dzisiaj, to nie jest sesja w trybie 
pilnym. Rada otrzymała materiały z porządkiem obrad. Przewodniczący powiedział, że nie 
może się zgodzić ze stwierdzeniem, że był pośpiech. Co do porządku obrad radni nie zgłosili 
żadnych uwag, poprawek ani wniosków i porządek obrad został przyjęty. Procedowane są 
uchwały w trybie normalnym, a nie w jakimś przyspieszonym czy pilnym. Mieszkańcom należy 
wyjaśnić, że podejmując uchwałę o likwidacji GOSiRu oraz kolejną, nie dochodzi do 
połączenia jednostek. Żeby połączyć to muszą być równoważne podmioty. Gminny Ośrodek 
Sportu i Rekreacji jest jednostką budżetową, a Gminny Ośrodek Kultury posiada osobowość 
prawną to one nie są sobie równoważne. Należy przedstawić mieszkańcom co się stanie, gdy 
rada podejmie tę uchwałę. GOSiR jako taki przestanie funkcjonować, bo nie będzie nigdzie 
nazwy, statutu, ale czy dla mieszkańca coś się zmieni? Czy przez to mieszkaniec już nie będzie 
miał do dyspozycji hali, nie będą organizowane imprezy sportowe, nie będą realizowane 
działania w zakresie rekreacji. Otóż nie, bo w kolejnej uchwale rada zwiększa zadań, które 
będzie realizował Gminny Ośrodek Kultury, bez zmiany nazwy i tworzenia nowej jednostki. 
Pracownicy, którzy do tej pory będą zatrudnieni w GOSiR, znajdą zatrudnienie w GOK. Dużo 
większe możliwości na pełnię wykorzystania potencjału obecnego GOSiR będzie można 
uzyskać w momencie, kiedy zadania, które obecnie ma GOSiR, będą realizowane przez GOK. 
Na komisjach wspomniano również o aspekcie finansowym. Po jednej stronie oszczędności, 
ponieważ pewne etaty nie będą się powielać. Były przytaczane argumenty, że GOK miał 
pracownika na pół etatu, podobnie GOSiR. Był zauważony problem z jakim borykali się 
dyrektorzy GOK i GOSiR, że trudno było im pozyskać pracownika, który przyjdzie na pół 
etatu. Sytuacja prowadzi do tego, że szukamy oszczędności. Sytuacje, przed którymi stawiana 
jest rada tej kadencji czy innej zawsze są różne, nie operujemy w tych samych realiach. Kiedyś 
istniał GOK, następnie rada jednej kadencji podjęła decyzję, by GOK rozwiązać. W 2011 roku 
ponownie ośrodek powstał. Przewodniczący powiedział, że jego zdaniem dla mieszkańca nic 
się nie zmieni, a jednocześnie widzi dużo większe możliwości w funkcjonowaniu,  



w zdobywaniu środków zewnętrznych, w organizacji. Część zadań, które ma GOSiR będzie 
realizowany przez GOK.  
 
Radny Marek Bursztyn powiedział, że przewodniczący rady wystąpił jako radny 
przewodniczący sprawozdawca projektu uchwały. Uważa, że tak nie powinno być, dobrze by 
było zerknąć do ustawy o samorządzie gminnym, do artykułu 19. Jest tam informacja co 
przewodniczący rady ma w zakresie obowiązków. 
 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jest również członkiem rady i jak każdy z radnych 
ma możliwość zabrania głosu i wyrażenia swojej opinii. 
 
Radna Dorota Kaczmarek powiedziała, że odnosi wrażenie, że od kiedy jest radną, że 
przewodniczący jest adwokatem i mediatorem Urzędu Gminy. Jest radną od 2010 roku i przez 
ten czas spotkała się z takim czymś pierwszy raz. Dzisiaj oglądała sesje Rady Miasta i Gminy 
Czerwieńska i nigdzie przewodniczący nie występuje w takiej roli w jakiej występuje tu. Każdy 
ma prawo mieć swoje zdanie. Na komisjach mówiła, że jest przeciwna i teraz też to 
podtrzymuje. To prawda, że sport i kultura są sobie tożsame, ale są to dwie różne rzeczy. Tych 
rzeczy nie powinno się ze sobą łączyć. Nie jest w stanie sobie wyobrazić, czy pani dyrektor 
podoła tym wszystkim obowiązkom, które na nią spadną. Pozorne oszczędności, które mamy 
mieć w postaci likwidacji etatu dyrektora, czy nie przerodzą się na jeszcze większe koszty  
w związku z tym, że będziemy musieli zatrudniać większą ilość osób. I czy przyjdą takowe 
osoby i czy nie będzie przypadkiem tak, że z obecnego GOSiRu ludzie odejdą i będziemy 
szukać osób za dużo większe wynagrodzenie. 
 
Radny Adam Szreder powiedział, że zadał sobie trud i sprawdził, czy rada gminy, która sygnuje 
swoim głosem i dobrym imieniem, zamierza przyjąć uchwałę zgodną z prawem, zwłaszcza, że 
mowa jest o jednostkach organizacyjnych, o dosyć poważnej sprawie. Stąd też zaniepokojenie, 
dlaczego radni o tym wcześniej nie wiedzieli i wcześniej nie dyskutowali. 
Wskazując na odczytane wcześniej uzasadnienie powiedział, że jest tutaj odniesienie do ustaw, 
czyli aktów wyższego rzędy, a decyzje radnych są od nich uzależnione. Jeżeli wojewodowie  
i sąd administracyjny uchylają tego typu uchwały, nie chodzi o fakt likwidacji i przesunięcia 
zadań, tylko o fakt przesunięcia zadań w zakresie sportu i rekreacji do GOKu. Nie można zadań, 
które obecnie są wykonywane przez GOSiR przesunąć do GOKu, ponieważ GOK na określone 
ustawą zadania. Jest jednostką organizacyjną posiadającą osobowość prawną, a GOSiR jest 
jednostką organizacyjną nie posiadającą osobowości prawnej. Nie zgadza się z argumentem, że 
GOK będzie większe możliwości pozyskania środków. Uważa, że zakres ten bardzo się zawęzi. 
Tam gdzie teraz GOSiR może aplikować o środki, to niekoniecznie jest wskazany jako 
beneficjent GOK. Gwarantuje, że w zakresie sportu i rekreacji GOK nie pozyska pieniędzy. 
GOK może aplikować o środki w zakresie kultury, promocji. Rady powiedział, że dał 
wykładnie i radni podejmują w tej chwili świadomie decyzję. Jeżeli będzie uchylona ta uchwała 
to będzie jeden wielki wstyd. Na ostatniej komisji prosił, żeby radni się wstrzymali  
i przedyskutowali. Zwrócił się do przewodniczącego, że może zdecydować albo głosujemy nad 
ta uchwała, albo ją wycofujemy i sprawdzamy czy jest w porządku czy nie. Radny powiedział, 
że jeżeli dojdzie do głosowania, to z ciekawości napisze jutro do Urzędu Wojewódzkiego z 
prośbą o interpretację, przekazując jak to właśnie wygląda. Zrobi to dla własnego zrozumienia 
gdzie jest racja.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski powiedział, że uchwały wycofać 
nie może, ponieważ jest porządek obrad przyjęty przez radnych. Trzeba by było złożyć wniosek 
i go przegłosować. 



 
Radny Adam Szreder zgłosił wniosek formalny, aby wycofać z porządku obrad obie uchwały 
– pierwszą likwidującą Gminny Ośrodek Sportu i Rekreacji i drugą w sprawie zmiany statutu 
Gminnego Ośrodka Kultury. 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz powiedziała, że zanim zostaną przegłosowane 
wnioski, chciałaby się odnieść do tego co zostało powiedziane. Dla potencjalnego odbiorcy, 
mieszkańca, nie zmieni się nic w zakresie możliwości i realizacji zadań, które były realizowane 
dotychczas. W chwili obecnej GOSiR zatrudnia 7 osób, a GOK 8 osób, w tym w części to są 
różne etaty, po ½, ¾, ¼. Często jest tak, że ci pracownicy pracują w jednej i w drugiej jednostce. 
Przy realizacji imprez, wydarzeń, możliwości logistyczne zarówno jednej jednostki jak  
i drugiej, powodują, że trzeba pracowników jednostek prosić o pomoc, o przewiezienie. GOK 
ma w swoich zasobach głównie panie. Wójt Gminy powiedziała, że nie będzie oczekiwała od 
tych pań, że mają dźwigać, jeździć, rozstawiać. Przez wiele lat pracownicy GOSiRu i GOKu 
wspomagali siebie, nigdy nie było z tym problemu. Tak naprawdę pracownik GOSiRu nie musi 
świadczyć usług dla GOKu i odwrotnie. Za jakiś czas dojdą pewnie nowe obiekty i kolejne 
osoby będą musiały być zatrudnione w roli pracowników w terenie. Zapytała, gdzie ich 
zatrudnić – do GOKu czy GOSiRu? W tym momencie można połączyć to do jednej jednostki  
i będzie większe pole manewru przesunięcia zarówno jednego pracownika, który zastępuje na 
przykład nieobecnego pracownika i musi za niego wykonywać pracę. Teraz nie ma takich 
zastępstw. W przypadku imprezy w GOK, jeżeli wypada jedna osoba, wali się cała impreza, bo 
często jeden pracownik obsługuje organizację merytoryczną i trzeba wtedy szukać pomocy. To 
nie radni stają wtedy przed dylematem, tylko dyrektorzy, gdzie znaleźć takiego pracownika, 
jak go poprosić o pomoc. Uważa, że jeżeli ta uchwała jest niezgodna z prawem to powiemy 
„mea culpa”, ale nie myli się ten, kto nic nie robi. Powiedziała, że będzie robiła wszystko to, 
co będzie pozwalało na usprawnienie zarówno logistyczne, organizacyjne, funkcjonalne i gdzie 
będzie możliwość realizacji wielu zadań ze środków pozabudżetowych. Zapytała, dlaczego 
radny Adam Szreder mówi, że zawęzi się możliwość, na jakiej podstawie? Dzisiaj GOK na 
zadania, które w tym roku zrealizował, z budżetu gminy Świdnica nie otrzymał wielu środków, 
natomiast pozyskał mnóstwo środków zewnętrznych. Nie zgadza się ze stanowiskiem, że 
zadania, które są wpisane w statucie, a nie były realizowane przez GOSiR, że tak zawsze się 
wpisuje w statutach. Nie zawsze się tak wpisuje, trzeba mierzyć siły na zamiary. Odniosła się 
do stwierdzenia, że nie było środków budżetowych i powiedziała, że nikt nie przyszedł do tej 
pory z propozycją, że można coś zrobić. Są pomieszczenia w GOSiR, który będą mogły służyć 
pracownikom GOK, którzy nie mają warunków pracy, takich jakie mieć powinni.   
Wójt Gminy Świdnica powiedziała, że jest opinia prawnika, który podpisał się pod uchwałą. 
Uważa, że pani dyrektor GOKu stanie na wysokości zadania. Wierzy, że zrealizuje te zadania 
w takim samym stopniu zaangażowania jak robi to dzisiaj pan dyrektor GOSiRu. Poprosiła, by 
dać jej szanse i zaufać pani dyrektor GOKu. 
 
Radny Adam Szreder powiedział, że wszystko rozumie co wójt powiedziała o problemach 
organizacyjnych. Poinformował, że na ostatniej komisji informował, że można się spotkać  
i wspólnie pomyśleć w jaki sposób pewne zadania poprzesuwać, jak to zorganizować. Według 
niego likwidacja jednostki, która dobrze wykonuje swoje zadania i którą można  jeszcze 
doposażyć w pewne zadania, jest po prostu błędem. Odniósł się do odczytanego uzasadnienia 
wyroku wojewódzkiego sądu administracyjnego, który został wydany w takiej okoliczności, że 
zostało zaskarżone rozstrzygniecie nadzorcze wojewody. Można się spodziewać, że będzie to 
samo w tym przypadku. Rada powinna działać zgodnie z prawem i w granicach prawa, a nie 
przyjmować uchwały, bo taka jest potrzeba chwili. Nie zgadza się z takim podejściem do pracy 
w radzie. Powiedział, że może zbyt mocno zaangażował się w ten temat i obiecał, że nie będzie 



więcej już się tak mocno angażować, bo czasami widzi, że nie jest to dobrze postrzegane, więc 
nie będzie się wyrywał.  
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz zapytała, dlaczego radny tak mówi. To jest 
dobrze, że wszyscy wysłuchamy głosów. Odbyła się dyskusja na komisji, wszyscy mogli 
wypowiedzieć się w tej sprawie i każdy głos jest szanowany. Powiedziała, że dzięki 
mieszkańcom ma taką możliwość, że może przedstawić projekt uchwały i to zrobiła.  
 
Radny Adam Szreder zwrócił się do pani wójt, że można się spotkać i może pokazać jakie są 
możliwości dofinansowania rożnych dziedzin. Powiedział, że nie deprecjonuje działań 
dyrektora GOKu, bo dzieje się dużo i ze środków zewnętrznych. Nie będzie możliwości jeżeli 
będzie konkurs, który będzie dotyczył rozwoju baz sportowych i rzeczy związanych ze sportem, 
to będzie ograniczony do gminy, że beneficjentem będzie mogła być gmina, to GOK będzie 
wykluczony, dlatego  że ma odrębną osobowość prawną.  
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz odpowiedziała, że Gmina Świdnica będzie mogła 
złożyć wniosek, więc będą dwie możliwości, które pozwolą na pozyskanie środków. 
 
Radny Adam Szreder zapytał, jak Gmina Świdnica? Jeżeli to będzie wszystko w zasobach 
GOKu, przecież oddajemy ten majątek, on będzie przekazany do GOK, czyli odrębnej osobie 
prawnej.  
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz powiedziała, że są możliwości prawne, które 
pozwolą na czas złożenia wniosku i projektu, realizacje takich wniosków. 
 
Radny Adam Szreder powiedział, że widzi tu ograniczenie. Każdy poznał argumenty dwóch 
stron i mógł zapoznać się z wyrokiem poważnej instytucji. Nie zagłosuje za aktem prawnym, 
który budzi takie wątpliwości. Gdyby to odłożyć i sprawdzić, bo nie jest prawnikiem, i byłaby 
stuprocentowa pewność, że tutaj ten wyrok nie przystaje do sprawy, to może wtedy 
zagłosowałby inaczej.  
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz dodała, że wielokrotnie były sytuacje, że była 
opinia prawna i Lubuski Urząd Wojewódzki uchlał taką uchwałę, a w innym województwie 
taka sama uchwała jest w obrocie prawnym, więc co wojewoda to czasami inne stanowisko. 
Nie zawsze jest tak, że rozstrzygnięcie wojewody jest wyrocznią, bo są instancje wyższe, które 
mogą potwierdzić działanie organu. Jeżeli byłoby uzasadnienie, by odłożyć to w czasie, to tak 
naprawdę jakakolwiek inna forma przedstawienia tych uchwał, może kolejny raz budzić 
wątpliwość organu nadzorującego. Pozwólmy na ewentualne rozstrzygnięcie uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski powiedział, że nie tak dawno rada 
zgłaszała zastrzeżenia co do funkcjonowania kancelarii obsługującej gminę wcześniej. 
Nastąpiła zmiana. Projekt uchwały został zaopiniowany przez radcę. Radca prawny był również 
na komisji i odpowiadał na pytania radnych. 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji Jan Doliński odniósł się do tego w jaki sposób 
i w jakim tempie została przygotowana. Ma żal do pani wójt, że nie zostało to skonsultowane 
w jakimkolwiek stopniu. Pracownicy GOSiRu i dyrektor zostali postawieni przed faktem 
dokonanym. Na spotkaniu 18 listopada została ogłoszona decyzja. Dyrektor uważa, że w tym 
wszystkim będzie najbardziej poszkodowany. Zgodził się, że pracownicy zatrzymują pracę, 
tylko z tego co usłyszał, to wójt potrzebuje kulturystów, a pracownicy GOSiRu to normalni 



pracownicy, którzy codziennym trudem robią coś niemożliwego, ale tylko i wyłącznie dlatego, 
że funkcjonują jako fajny zespół, tak samo jak pracownicy GOKu. Dyrektor GOSiRu 
powiedział, że wójt nie wie, ilu jest zatrudnionych pracowników, a on powie – dziewięciu.  

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz powiedziała, że zapomniała o dwóch 
pracownikach, którzy realizują przewozy w części etatów, bo zostaną oni włączeniu do Urzędu 
Gminy. 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji Jan Doliński powiedział, że jeżeli byłaby 
możliwość przedyskutować pewne tematy. Wystarczyło spotkać się w gronie osób, które są 
zainteresowane tym tematem i poszukać rozwiązania. Będzie bronił swojego ośrodka, bo 
włożył tu całe serce i umiejętności. To co teraz jest to w dużej mierze jego zasługa  
i pracowników. Jeżeli się mówi, że GOK nie ma warunków, że jest pomieszczenie pani dyrektor 
z ciemnym oknem, to zaprasza do GOSiRu, odda całe skrzydło dolne na działalność GOKu. Są 
pomieszczenia biurowe z zapleczem sanitarnym i dwie szatnie, które można zaadoptować. Jest 
węzeł techniczny, osobne wejście. Można wydzielić całe skrzydło pod działalność GOK. 
Kolejnym rozwiązaniem, które mogłoby pomóc funkcjonować GOKowi jest przekazanie 
pojazdu, mikrobusu. Jaki jest problem, gdy pożyczamy lub udostępniamy sobie pracowników 
i przewożą oni scenę i inne przedmioty. To nie musi powodować tego, by kasować jednostkę, 
włączać w struktury GOKu i wpisywać do statutu jako działalność poboczną. Sport jest 
naprawdę ważny, turystyka i rekreacja, nie można z niego robić jakiś niszowych pojęć. Był 
przykład w rządzie połączenia kultury i sportu w jedno ministerstwo. Pan Gliński to przejął  
i co się stało po paru miesiącach? Zostało to rozłączone. Taki duży obszar działania jak sport, 
kultura, turystyka i rekreacja powinny iść swoim torem i będzie wtedy robione to z dobrym 
skutkiem. W swojej pracy zawodowej od 20 lat kieruje jednostkami, które się zajmują  
i zarządzają sportem. Nikomu nie odmówił pomocy. Zapytał radną Beatę Pańtak, czy pomógł 
Leśnikowi Słone stanąć na nogi, w ogóle powstać? Pokazał drogę jak zorganizować klub, żeby 
był w tym miejscu, w którym jest teraz, jak pozyskać dotacje, jak zrobić licencję. Opiekuje się 
teraz obiektem. Tak jest w przypadku każdej drużyny, która zwróci się o pomoc. To nie prawda, 
że nie funkcjonuje siłownia, jest sprzedanych 6 karnetów. Przychodzą grupy szkolne, klub 
sportowy Flesz. Nie zgadza się, że obiekt jest niewykorzystany lub za mało wykorzystany. 
Powołanie instruktora, prowadzenie zajęć to są pieniądze. Powołanie sekcji, która będzie 
działała w ramach GOSiRu to wyjazdy na mecze, opłata trenerska, ubrania dla zawodników. 
Nie trzeba robić drastycznych ruchów, łączyć pod pozorem wspólnej pracy, realizować zadania 
można zawsze osobno i wspólnie później. Nie było sytuacji, żeby GOSiR nie pojechał, nie 
pomógł. Zwrócił się z prośbą o rozważenie sprawy.  

Radny Jan Bitka powiedział, że nikt nie ma prawa ująć najlepszej woli i najlepszej wiedzy jaką 
mamy. Mimo całego szacunku dla celów i perspektyw tego przekształcenia, przez całą historię 
istnienia GOSiRu nie ma prawa powiedzieć jednego słabego słowa, nie słyszał żadnych 
problemów. Gdyby były one przez lata poruszane, gdyby sytuacja była uciążliwa, to wiadomo, 
że coś trzeba zrobić. Natomiast z opinii i działania i wiedzy radnego, nie ma zdecydowanego 
argumentu, który mógłby posłużyć w celu takiej reorganizacji. Temat ucierpi, bo dyrektor GOK 
albo się rozdwoi, albo nie będzie spała. Nie wyobraża sobie istnienia GOSiR wchłoniętego do 
GOKu. Jeżeli dzisiaj będziemy głosować to nie poprze tej uchwały. Wersja taka, że odkładamy 
temat i spokojnie się temu przyglądamy, jest salomonowym wyjściem. Jest za głosowaniem za 
zdjęciem z porządku obrad.  

Wójt Gminy  Świdnica Izabela Mazurkiewicz odniosła się do wypowiedzi dyrektora GOSiRu 
i tego, że pani dyrektor GOKu sobie nie poradzi. Będzie miała pod sobą bodajże 17 osób, więc 



nie jest to ogromna jednostka. Tu chodzi bardziej o pracowników merytorycznych, 
pracowników obsługi, którzy będą tą pracę mogli wspomóc. Żeby wzmocnić kadrę GOKu 
potrzebni by byli pracownicy i sprzęt. Dyrektor GOSiRu powiedział, że może oddać busa, ale 
dlaczego nie można zrobić tego w takiej formie, że jedna jednostka będzie realizowała te 
zadania.  

Przewodniczący Komisji mienia i budżetu Daniel Mazurkiewicz powiedział, że dyskusja 
przybrała obrót, który był przerabiany na komisji. Ton wypowiedzi jest taki, jakby na prawdę 
było coś likwidowane. Propozycja jest połączenia w jeden podmiot, który będzie zarządzany 
przez jednego dyrektora. Nikt nie odmawia dalszej pracy dyrektorowi Dolińskiemu pod 
działalnością pani dyrektor GOKu i prowadzenia tego sektora sportowego. Połączenie tych 
dwóch małych organów wprowadza oszczędności, możliwości pozyskiwania dodatkowych 
środków. Mamy szanse przekazać więcej środków na inwestycje. Wydaje się, że umyka idea 
tego, że to ma być jeden twór, dalej ma realizować działalność, którą dotychczas realizuje. 
Mając na uwadze to, że w dalszej kolejności będziemy chcieli tworzyć CUW, który będzie 
obsługiwał kilka jednostek, to oszczędności z tego wynikające mogą tylko wpłynąć na plus dla 
całego budżetu.  

Dyrektor Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji Jan Doliński odniósł się do słów  
o pracownikach. Jak przyszła pani dyrektor sobie wyobraża pracowników GOSiRu w wieku 
starszych juniorów, to jest po 50 i przed 60, którzy mają bardzo mocno wspierać prace przy 
organizacji imprez. Przecież GOK miał dwie osoby w młodszym wieku niż te, które są  
w GOSiRze i co się stało, że skoro został jeden w części etatu, a drugiego już nie ma. Skoro 
ośrodek dobrze funkcjonował, to ten pan podjął decyzję o zmianie pracy, coś musiało być tego 
powodem. Jeżeli chodzi o GOSiR to kadra pracownicza jest w dużej mierze związana  
z jednostką od samego początku. Nie ucieka od tego, że jest tu dużo prawdy i właściwych 
wniosków, że trzeba wzmocnić pracę, zabezpieczyć lokalowe sprawy, ale nie trzeba jednemu 
podkładać nogi, żeby drugiemu się wiodło. Jest otwarty na rozmowę i takie podejście do 
tematu, że udostępni obiekt, odda tyle sprzętu ile trzeba, po to żeby GOK szedł swoją drogą  
i GOSiR w swoją, ale we wspólnym kierunku dla dobra mieszkańców.  

Radny Marek Bursztyn powiedział, że mamy dwa podmioty, które działają świetnie. Powstaje 
jeden podmiot i mamy znak zapytania. 
 
Przewodnicząca Komisji rewizyjnej Barbara Rogozińska-Klocek powiedziała, że nigdy nie jest 
tak, żeby nie mogłoby być lepiej. Nie ujmując dotychczasowym osiągnięciom GOSiRu, pana 
dyrektora i tego co zrobił do tej pory. Nie taka jest idea całego przedsięwzięcia i podjęcia tej 
uchwały. Chodzi tylko o to żeby usprawnić działanie pod jedną dyrekcją, żeby była wymiana 
tych pracowników. W wielu miejscowościach, w wielu gminach funkcjonują miejsko-gminne 
ośrodki kultury, sportu i rekreacji, pod jednym szyldem. Tu jest w jednej jednostce księgowa 
na pół etatu, w drugiej na pół etatu. Cel jest organizacyjno-ekonomiczny. Powiedziała, że dla 
niej jest to przemawiające za tym, żeby dać temu szansę. Pani dyrektor świetnie zarządza GOK-
iem. Fajnie by było, gdyby ta współpraca układała się między panem dyrektorem a panią 
dyrektor. Nie wiadomo, jak to się potoczy dalej, ale dałaby temu szansę. 
 
Radny Adam Szreder powiedział, że skoro tak wszystko dobrze działa i jedna i druga instytucja, 
to po co przy tym grzebać? Uważa, że jest sporo do pracy. Długo nad tym siedzimy i gdybyśmy 
rozmawiali o strefie w Letnicy to może byśmy wymyślili przez ten czas. Gdybyśmy 
porozmawiali na temat innych kulejących tematów, to też może byśmy coś wymyślili, a my tu 
siedzimy i myślimy jak tutaj rozwalić dwie dobrze funkcjonujące jednostki. Gwarantuję, 



znaczy nie gwarantuję, może nie jestem pewny, może być tak, że połączymy  te dwie jednostki, 
wcielimy zadania i okaże się, że to nie będzie tak funkcjonować jakbyśmy sobie tego życzyli. 
Przypomina, że najprawdopodobniej to działanie nie będzie zgodne z prawem.  
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz powiedziała, że wtedy będzie trzeba znaleźć inne 
rozwiązanie. 
 
Radny Adam Szreder powiedział, że wtedy zostaniemy z uchwałą zlikwidowanego GOSiRu.  
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz powiedziała, że wtedy zostanie stworzony referat 
sportu i rekreacji. 
 
Radny Adam Szreder powiedział, że dalej nie jesteśmy pewni. 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz odpowiedziała, że jest pewna, dlatego 
przedstawiła uchwałę. Jest opinia prawna i jeżeli LUW uzna, że jest to niezgodne z prawem to 
odniesie się do tej sytuacji. Nieraz było tak, że trzeba było po rozstrzygnięciach LUW 
podejmować nowe uchwały. To nie jest nic złego, bo nie wszyscy jesteśmy znawcami prawa. 
Poruszamy się w nim, potrafimy interpretować i czytać, natomiast co do rozstrzygnięć nikt  
z nas nie potrafi dzisiaj na 100% być tego pewnym.  
 
Radny Adam Szreder powiedział, że nie jest na 100% pewny, ale to co przeczytał to jest 
adekwatne do sytuacji. Jedna i druga instytucja dobrze funkcjonuje i uważa, że poświęcanie 
tyle czasu na to jest takie dziwne troszeczkę. Trzeba zajmować się problemami, a nie 
instytucjami i organizacjami, które dobrze po prostu funkcjonują. 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz powiedziała, że od kiedy złożyła przysięgę, 
zaprzysiężenie to naprawdę zajmuje się problemami tej Gminy, wieloma, które wyskakują  
z szafy za jakiś okres.  
 
Radny Adam Szreder dodał, że tego nie deprecjonuje, tylko wskazuje na zagrożenia.  
 
Dyrektor Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji Jan Doliński powiedział, że w wyniku tej 
dyskusji jest trochę zbudowany, bo widzi, że skoro temat jest rozwijany i są różne zdania, to 
znaczy, że coś się dzieje. Jest przypływ energii i jest jakiś temat do omówienia. Zajmuje to 
bardzo dużo czasu. Zauważył pewną tendencję, bo z rozmowy wynikło, że są jakieś przeszkody 
prawne. Zdania są kontrowersyjne, niespójne. W momencie, kiedy radny Adam Szreder 
powiedział, że to jest nieprawne, że może to odłożyć, że lepiej tego nie robić i niech pozostaną 
jednostki, to pani wójt dała kolejne rozwiązanie - utworzyć referat sportu w gminie. Zapytał 
dlaczego? Co jest powodem, taka determinacja, żeby zamknąć ten GOSiR? Wyciąć dyrektora. 
Zapytał, dlaczego pani wójt jest tak zdeterminowana, żeby usunąć go z gminy? 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz odpowiedziała, że to są jego słowa. W żadnym 
momencie nie odniosła się do dyrektora. Jeżeli miała pewnie niejednokrotnie jakieś 
merytoryczne uwagi, to dotyczyły one głównie tego jak realizowane są chociażby projekty,  
o których często rozmawiali i wymieniali poglądy i korespondencje. Wielokrotnie pomagała  
w wielu różnych sytuacjach. Powiedziała, że jej celem w żadnym razie nie jest dyskwalifikacja 
pana dyrektora, dlatego że każdy z pracowników GOSiRu ma możliwość zatrudnienia  
w GOKu.  
 



Radna Teresa Sygut powiedziała, że jest to naprawdę trudna sytuacja. Żeby rozwiać 
wątpliwości chciałaby usłyszeć od pani dyrektor, czy da radę po połączeniu GOKu i GOSiRu. 
Zapytała, czy pani dyrektor GOKu podoła obowiązkom i czy jest za współpracą z panem 
dyrektorem Dolińskim? 
 
Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Paulina Szewczyk powiedziała, że zdaje sobie sprawę, 
że jest to bardzo trudna decyzja dla radnych. Jest to nowa sytuacja w gminie Świdnica. Uważa, 
że pani wójt podejmując taką decyzję wyróżniła też jej pracę. Dyrektor powiedziała, że “pani 
wójt podejmując taką uchwałę wyróżniła też moją pracę, bo widzę, że ma ogromne zaufanie do 
mnie i obserwując moją pracę stwierdziła, że podołam, bo gdyby tak nie było to to na pewno 
by takiej propozycji nigdy z jej ust bym nie usłyszała. Tak więc dla mnie jest to duże 
wyróżnienie, dla całego mojego zespołu, bo ja cały czas powtarzam, że to nie ja pracuję na imię 
Gminnego Ośrodka Kultury i na kulturę w gminie Świdnica, ale cały zespół i wszyscy moi 
pracownicy, którzy w moich działaniach i w moich pomysłach i w moich planach rozwojowych 
mnie mocno wspierają i stoją za mną murem”. Bez rozszerzenia działu merytorycznego, który 
będzie poświęcony typowo organizacji wydarzeń sportowych, obsługą miejsc rekreacyjnych, 
który będzie wspierał, to nie dałaby rady. Zdaje sobie sprawę, że zmieni się regulamin 
organizacyjny instytucji i stworzony będzie pion, który będzie typowo zajmował się 
organizacją wydarzeń sportowych, będzie dbał o tereny rekreacyjne i zajmował się turystyką. 
Jeżeli chodzi o współpracę to jest po dwóch rozmowach z panem dyrektorem i podtrzymuje 
swoje stanowisko, że jeżeli pan Doliński będzie chciał pracować na rzecz GOKu i porozumieją 
się w tym zakresie, to nie widzi przeszkód. Temat zostaje cały czas otwarty, bo nie usłyszała 
informacji od pana Dolińskiego, czy będzie chciał podjąć pracę w GOKu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski zamknął dyskusję i zarządził 
przerwę.  
 
Przerwa. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski po przerwie zapytał czy radni 
podtrzymują wniosek o wycofanie z porządku obrad uchwał w sprawie likwidacji jednostki 
budżetowej Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Świdnicy oraz w sprawie statutu 
Gminnego Ośrodka Kultury. Radny Adam Szreder oraz radny Jan Bitka potwierdzili, że 
podtrzymują swoje zdanie, dlatego przewodniczący zarządził głosowania.  

Głosowano wniosek w sprawie: 
o wycofanie z porządku obrad uchwały w sprawie likwidacji gminnej jednostki budżetowej - 
Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Świdnicy.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Dorota Kaczmarek, Adam Szreder, Karol Wiler 
PRZECIW (8) 
Danuta Janek, Tomasz Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Barbara 
Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, Maria Tarczewska-Sierko, Błażej Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Beata Pańtak 



BRAK GŁOSU (1) 
Lidia Kocąka 
 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
o wycofanie z porządku pkt 17 Podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Gminnego 
Ośrodka Kultury w Świdnicy.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Dorota Kaczmarek, Adam Szreder, Karol Wiler 
PRZECIW (8) 
Danuta Janek, Tomasz Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Barbara 
Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, Maria Tarczewska-Sierko, Błażej Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Beata Pańtak 
BRAK GŁOSU (1) 
Lidia Kocąka 
 
W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji gminnej jednostki budżetowej – Gminnego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Świdnicy. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Danuta Janek, Tomasz Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Barbara 
Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, Maria Tarczewska-Sierko, Błażej Woźniak 
PRZECIW (5) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Dorota Kaczmarek, Adam Szreder, Karol Wiler 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Beata Pańtak 
BRAK GŁOSU (1) 
Lidia Kocąka 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXVII/259/2021 została 
przyjęta przez Radę Gminy Świdnica. 

 



Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka Kultury w 
Świdnicy. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca  Komisji skarg, wniosków i petycji Beata Pańtak poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 4 głosach "przeciw", 1 głosie "wstrzymującym się" i braku 2 
głosów.  

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt  
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka Kultury w Świdnicy. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Danuta Janek, Tomasz Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, 
Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, Maria Tarczewska-Sierko, Błażej Woźniak 
PRZECIW (5) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Dorota Kaczmarek, Adam Szreder, Karol Wiler 
BRAK GŁOSU (1) 
Lidia Kocąka 
 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXVII/260/2021 została 
przyjęta przez Radę Gminy Świdnica. 

 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Świdnica. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca  Komisji skarg, wniosków i petycji Beata Pańtak poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy  2 głosach "wstrzymujących się" i braku 2 głosów 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt  
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Świdnica..  
 



Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Tomasz Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, 
Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, 
Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Dorota Kaczmarek 
BRAK GŁOSU (1) 
Lidia Kocąka 
 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXVII/261/2021 została 
przyjęta przez Radę Gminy Świdnica. 

 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, wyznaczania inkasentów, wynagrodzenia za inkaso oraz 
terminów płatności dla inkasentów. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca  Komisji skarg, wniosków i petycji Beata Pańtak poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy braku 3 głosów. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt  
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, wyznaczania inkasentów, wynagrodzenia za inkaso oraz terminów płatności 
dla inkasentów..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, 
Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
BRAK GŁOSU (1) 



Lidia Kocąka 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXVII/262/2021 została 
przyjęta przez Radę Gminy Świdnica. 

 
Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty i ustalenia stawki 
opłaty za pojemnik. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca  Komisji skarg, wniosków i petycji Beata Pańtak poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 5 głosach "wstrzymujących się" i braku 2 głosów 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt  
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za 
pojemnik..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Maria Tarczewska-Sierko, Karol 
Wiler, Błażej Woźniak 
PRZECIW (1) 
Teresa Sygut 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Wioletta Mazuro, Adam Szreder 
BRAK GŁOSU (1) 
Lidia Kocąka 
 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXVII/263/2021 została 
przyjęta przez Radę Gminy Świdnica. 

 

Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 



Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca  Komisji skarg, wniosków i petycji Beata Pańtak poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna, przy 1 głosie "wstrzymującym się" i brakujących 3 głosach. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt  
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, 
Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
BRAK GŁOSU (1) 
Lidia Kocąka 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica stwierdził, że uchwała nr XXXVII/264/2021 została 
przyjęta przez Radę Gminy Świdnica. 

 

Ad. 22. Zamknięcie obrad. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica zamknął obrady trzydziestej siódmej sesji Rady 
Gminy. 
 

 

Protokołowała:        Przewodniczył: 

Anna Równicka                 Tomasz Marczewski 

 


